
6 Riksdagens skrivelse nr 519.

Nr 519.
Godkänd av första kammaren den 30 juni 1945.
Godkänd av andra kammaren den 30 juni 1945.

Riksdagens skrivelse till Konungen i anledning av väckta motioner 
angående sjukvårdspersonalens utbildning och befordrings- 
möjligheter.

(Statsutskottets utlåtande nr 223.)

Till Konungen.

I de likalydande motionerna 1:47 och 11:96 har hemställts, att riksdagen 
måtte i skrivelse till Kungl. Maj :t begära utredning med förslag rörande viss 
utbildning och befordringsmöjlighet för sjukvårdsbiträden vid statens sjukhus.

Vidare har i de likalydande motionerna 1:127 och II :202 hemställts, att riks
dagen ville i skrivelse till Kungl. Maj :t anhålla örn skyndsam utredning angå
ende den lägre sjukvårdspersonalens utbildning och befordringsmöjligheter samt 
om vidtagande snarast av de åtgärder, vartill utredningen kunde giva anled
ning.

Ytterligare har i motionen II :392 hemställts, att riksdagen måtte i skrivelse 
till Kungl. Maj :t begära skyndsam utredning rörande sjuksköterskornas ut
bildning samt örn lämpligheten av att all sjuksköterskeutbildning sker genom 
statliga sjuksköterskeskolor.

Enligt riksdagens uppfattning föreligger behov av en allmän utredning rö
rande sjukvårdspersonalen vid sjukhusen, avseende såväl utbildning som tjän
steställning. Såsom i motionerna framhålles bör därvid en förbättring av möj
ligheterna att erhålla utbildning ”den långa vägen”, alltså med befordran från 
den lägsta tjänsteställningen och uppåt, tagas under övervägande. Uppmärk
samhet bör ägnas åt de uppslag, vilka i övrigt framkommit i motionerna, även
som åt utbildningen vid sjuksköterskeskolorna särskilt i fråga örn arten och 
omfattningen av elevernas praktiska tjänstgöring.

Innevarande riksdag har på förslag av Kungl. Maj :t beviljat bidrag till god
kända sjuksköterskeskolor i det begränsade syftemålet att främja en ökning av 
elevantalet. I den mån utredningen giver anledning till förslag av sådan inne
börd att de böra påverka bedömningen av statsbidragsfrågan, bör jämväl sist
nämnda fråga uppmärksammas vid utredningen.

I anledning av vad som anförts i motionen II :392 vill riksdagen framhålla, 
att medicinalstyrelsens godkännande av sjuksköterskeskola gäller för en tid av 
fem år, varefter förnyat godkännande skall utverkas. Vid prövningen av dylika 
ärenden undersökes på vad sätt av medicinalstyrelsen utarbetade kursplaner 
genomförts vid skolan. I övrigt följer styrelsen skolornas verksamhet genom 
en särskild för ändamålet anställd inspektris. Riksdagen är icke av den upp
fattningen att förhållandena vid skolorna, påkalla åtgärder av den omfattande 
natur, som motionärerna föreslagit.

Ovannämnda utredning synes böra igångsättas vid tidpunkt som Kungl. 
Maj :t finner lämplig med hänsyn till redan pågående utredningar i frågor, som 
beröra den ifrågavarande personalen.
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Under åberopande av vad sålunda anförts får riksdagen anhålla hos Kungl. 
Maj :t om föranstaltande vid lämplig tidpunkt av utredning av vissa utbild
nings- och anställningsfrågor beträffande sjukvårdspersonalen vid sjukhusen.

Stockholm den 30 juni 1945.

Med undersåtlig vördnad.

Nr 520.
Godkänd av första kammaren den 30 juni 1945. 
Godkänd av andra kammaren den 30 juni 1945.

Riksdagens skrivelse till Konungen i anledning av väckta motioner 
angående utredning örn statens övertagande av verksam
heten vid Gustavsviks docka i Högsjö socken.

(■Statsutskottets utlåtande nr 256.)

Till Konungen.

I de likalydande motionerna 1:257 och II: 397 har hemställts, att riksdagen 
ville i skrivelse till Kungl. Majit begära utredning örn att verksamheten vid 
den av staten ägda dockan i Gustavsvik övertages av staten eller ett för ända
målet bildat statskommunalt bolag samt att Kungl. Maj :t måtte förelägga riks
dagen det förslag, vartill utredningen kan föranleda.

Riksdagen, vars vederbörande utskott avlagt besök vid Gustavsviks docka och 
där inhämtat närmare upplysningar i ämnet, har kommit till den uppfattningen, 
att anläggningen i fråga icke synes vara utnyttjad i den omfattning, som kan 
anses svara mot förefintligt behov inom Ångermanälvens omfattande sjöfarts- 
och industriområde. Enligt vad som upplysts lära möjligheter förefinnas för 
att dockan skulle kunna tillföras betydande arbetsuppgifter, varigenom en verk
samhet i större skala och i rationell form skulle kunna komma till stånd därstä
des. Riksdagen, som för egen del dock icke velat uttala någon bestämd me
ning i ämnet, anser emellertid skäl tala för att frågan rörande Gustavsviks- 
dockans framtida utnyttjande blir föremål för närmare övervägande, därvid 
hänsyn även bör tagas till önskvärdheten av att åt ortsbefolkningen bereda 
ökade arbetsmöjligheter.

Under åberopande av det anförda får riksdagen, i anledning av motionerna 
1: 257 och II: 397, anhålla, att Kungl. Maj :t måtte låta verkställa utredning 
rörande det framtida utnyttjandet av Gustavsviks docka.

Stockholm den 30 juni 1945.

Med undersåtlig vördnad.


